
Lekcia: Ž 126                                                                                Kázeň: Sud 6, 11-16

Bratia a sestry,
slovo  advent  znamená  príchod.  Dnešný  text  sa  tiež  začína  príchodom.

Neprichádza  človek,  ale  posol  Boží.  Prichádza  za  Gideonom.  Dnešný  biblický
oddiel sa nachádza v starozákonnej knihe Sudcov. Biblickí sudcovia sa líšia od toho,
ako si my dnes predstavujeme sudcov. Pod slovom sudca sa nám vybaví človek,
ktorý skončil právo a rozhoduje v súdnych sporoch. Avšak sudca v starozákonnej
dobe bol skôr vodca, ktorý viedol svoj ľud do boja proti nepriateľom, ktorí nejakým
spôsobom ubližovali Izraelcom. 

Sudcovia neboli králi ako Dávid a Šalamún. Svedčí o tom aj umiestnenie tejto
knihy  v  rámci  Starého  zákona.  Kniha  Sudcov  sa  nachádza  medzi  Mojžišovými
knihami a knihami Kráľovskými. Sudca viedol svoj ľud, keď sa ocitol v ťažkostiach.
Keď bol problém vyriešený, nezostal sudca na čele ľudu, ale vrátil sa k tomu, čo
robil predtým. Sudcovia boli vysloboditelia!

Celá kniha Sudcov obsahuje opakujúcu sa štruktúru, ktorá sa skladá zo 4 častí:
Izraelci  nepočúvajú Boha;  Boh na nich zošle  trest  v  podobe útlaku od nejakého
národa; Izraelci prosia Boha o pomoc a Boh zasahuje prostredníctvom sudcu.

Táto štruktúra stojí  aj  za dnešným textom. Izraelci  trpeli  kvôli  Midjáncom.
Midjánci  bolo  pomenovanie  pre  jeden  z  mnohých  kočovných  kmeňov,  ktoré
sťažovali Izraelcom život. Kradli im stáda a ničili úrodu. Izraelci sa kvôli tomu ocitli
v tiesni a to im pripomenulo, že opustili Hospodina. Prosili Boha o pomoc. Boh im
pomohol, a to skrze Gideona. Počuli sme ako Boh povolal Gideona.

Za Gideonom prišiel anjel práve vo chvíli, keď v tajnosti v lise mlátil pšenicu,
aby aspoň niečo zachránil pred Midjáncami. Možno si pomyslíme, že Gideon musel
zažiť niečo výnimočné, keď sa stretol s anjelom. Zastavme sa chvíľu pri téme o
anjeloch. Aj dnešný text nehovorí o anjelovi, ale o anjelovi Hospodinovom. Mnohí
ľudia  dnes  považujú  anjelov  za  rozprávkové  bytosti.  V minulosti  boli  v  umení
zobrazovaní ako polonahí bacuľatí mužíčkovia s kučeravými blond vlasmi, krídlami
a harfou v ruke. Avšak nikde v Biblii by sme nenašli nejaké obsiahle pojednanie o
anjeloch.

Slovo anjel znamená posol. Anjel je posol Boží. Nie je dôležitý posol, ale ten,
kto ho posiela. Z dnešného textu nie je jasné, kto s Gideonom hovoril, či to bol posol
Boží alebo samotný Hospodin. Na základe toho vidíme, že naša pozornosť nemá byť
upriamená na nebeské bytosti, ale na Boha a na Jeho slovo. Biblia hovorí o Bohu a
nezaoberá sa tým, kto sú to vlastne anjeli. Toľko k téme o anjeloch.

Anjel pozdravil Gideona týmito slovami: „Hospodin je s tebou, silný hrdina!“
Tento pozdrav však Gideon chápe ironicky a skrze svoju odpoveď to dáva najavo.
Keď je Hospodin s nimi, prečo sa potom deje to všetko zlé? Prečo Boh nekoná tak,
ako to Gideon počul  od svojich predkov? To, čo povedal  Gideon, si  vieme živo
predstaviť  aj  dnes.  Veriaci  ľudia  sa  zvyknú  zdraviť  pozdravom:  „Pán  Boh
pomáhaj...“ Niekto by na to mohol zareagovať podobne ako Gideon. Aký Pán Boh?

-1-



Kde je,  keď Ho potrebujeme? Prečo sa Boh nezjavuje tak,  ako sa o tom píše v
Biblii?  Prečo  dopustí,  aby  bol  na  zemi  hlad,  vojny  a  rôzne  choroby?  Takto  a
podobne  môže  človek  zareagovať,  keď  počuje  o  Bohu  a  zvlášť  vtedy,  keď  sa
nachádza v zlej situácii. 

Všimnite si, že Gideon nehovorí nič o vlastnej vine. Na vine je podľa neho
Boh.  Pričom útoky  Midjáncov,  bola  iba  reakcia  na  neposlušnosť  Božieho  ľudu.
Možno aj my, keď vidíme vo svete bolesť, smútok a utrpenie, spýtame sa, prečo to
Boh dovolil. Prečo nekoná, keď je s nami? Keď sa takto pýtame, neuvedomujeme si,
že mnohé zlé veci, ktoré sú v tomto svete, sú výsledkom ľudských činov.

Prečo sa vedú vojny? Často kvôli ľudskej túžbe po moci alebo nenávisti voči
niekomu,  kto  sa  v  niečom  líši.  Kvôli  tomu,  že  chceme  mať  všetko  rýchlo,
znečisťujeme životné prostredie, čo môže zle pôsobiť na zdravie človeka. Veľakrát
si ľudia privodia chorobu zlou životosprávou, alebo užívaním látok, ktoré ľudskému
telu škodia. Keď niekto obviňuje Boha, mal by sa najprv zamyslieť nad sebou. Je
pokrytecké nezaujímať sa  o Boha a zároveň Ho obviňovať z toho,  že sa  o svet
nezaujíma.

Takto nemusí reagovať iba človek, ktorý je neveriaci, ale aj veriaci si môže v
problémoch klásť podobné otázky ako Gideon. Aj napriek ľudským pochybnostiam
platí Božie zasľúbenie, že je s nami. Boh sa o nás stará, vyslobodzuje nás a prináša
nám konečné víťazstvo skrze Ježiša Krista. V Ježišovi je naša záchrana. Na Neho sa
obracajme v každej chvíli!

Boh je trpezlivý a prináša svoju milosť a odpustenie znovu a znovu. Aj keď sa
Izraelci znovu prehrešili proti Bohu tým, že sa na obracali k falošným Bohom, Boh
im odpustil a priniesol im záchranu. Boh koná predivne a pre svoje ciele si často
používa to, čo nie je vážené vo svete. Sám Gideon hovorí, že jeho rod je zo všetkých
najchatrnejší a on sám je zo svojej rodiny najmladší. Boh však skrze Gideona konal.
Rovnako  tomu  bolo  aj  v  prípade  Mojžiša,  aj  v  prípade  Dávida,  ktorý  bol  tiež
najmladší zo svojej rodiny, ďalej Jeremiáša a mnohých ďalších. 

Boh koná mocné veci skrze tých, ktorí sú slabí v očiach sveta. Keby sa mali
Izraelci rozhodnúť, kto ich povedie do boja, určite by sa nerozhodli pre Gideona. V
tej  dobe  bol  úplne  neznámy,  čo  vidíme  aj  na  tom,  že  je  na  začiatku  čitateľom
predstavený skrze meno svojho otca. Boh Gideonovi zasľúbil, že keď bude s ním,
tak Midjáncov porazí a tento sľub aj dodržal. Boh sa o svoj ľud vždy postará a môže
si k tomu použiť aj to, čo je slabé. Dokonca aj to, čo je zlé, si môže použiť na dobré.
Boh prichádza do sveta, prichádza k nám a najlepšie to môžeme vidieť na Ježišovi
Kristovi. Amen. 

Vypočujme si slová vyslania ako sú napísané v 37. žalme: 
Uvaľ na Hospodina svoju cestu, dúfaj v Neho a On vykoná. 
Milosť  nášho  Pána  Ježiša  Krista,  láska  Božia  a  účastenstvo  Ducha  Svätého  so
všetkými vami. Amen. 
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